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Dziekan 
Okręgowej Rady Adwokackiej 

w Warszawie 
 

SEK.071.3.2023.1 

 

 

Szanowni Państwo 

Prezes Sądu Apelacyjnego w Warszawie  

Prezes Sądu Okręgowego w Warszawie 

Prezes Sądu Okręgowego Warszawa-Praga 

w Warszawie 

Prezes Sądu Rejonowego dla m.st. 

Warszawy w Warszawie  

Prezes Sądu Rejonowego dla Warszawy-

Śródmieścia w Warszawie  

Prezes Sądu Rejonowego dla Warszawy-

Mokotowa w Warszawie  

Prezes Sądu Rejonowego dla Warszawy-

Woli w Warszawie 

Prezes Sądu Rejonowego dla Warszawy-

Żoliborza w Warszawie 

Prezes Sądu Rejonowego dla Warszawy 

Pragi-Południe w Warszawie 

Prezes Sądu Rejonowego dla Warszawy 

Pragi-Północ w Warszawie 

Prezes Sądu Rejonowego w Grodzisku 

Mazowieckim  

Prezes Sądu Rejonowego w Pruszkowie 

Prezes Sądu Rejonowego w Piasecznie 

Prezes Sądu Rejonowego w Legionowie 

Prezes Sądu Rejonowego w Nowym Dworze 

Mazowieckim 

Prezes Sądu Rejonowego w Otwocku 

Prezes Sądu Rejonowego w Wołominie 

Prezes Sądu Okręgowego w Ostrołęce 

Prezes Sądu Rejonowego w Ostrołęce 

Prezes Sądu Rejonowego w Ostrowi 

Mazowieckiej 



 

Okręgowa Rada Adwokacka w Warszawie, Al. Ujazdowskie 49, 00-536 Warszawa 

Prezes Sądu Rejonowego w Przasnyszu 

Prezes Sądu Rejonowego w Pułtusku 

Prezes Sądu Rejonowego w Wyszkowie 

 

Szanowna Pani Prezes, Szanowny Panie Prezesie, 

 

W związku z licznymi zgłoszeniami członków Izby Adwokackiej w Warszawie 

w przedmiocie opóźniających się wypłat wynagrodzenia z tytułu nieopłaconej pomocy 

prawnej świadczonej z urzędu, stoję na stanowisku, że  dokonywanie wypłaty należnego 

honorarium winno się odbywać bez zbędnej zwłoki. 

Adwokat świadcząc pomoc prawną z urzędu, ponosi szereg kosztów związanych 

między innymi z dojazdami do budynku sądu (często również parkowania) czy obiegiem 

korespondencji. Dodatkowo, po wystawieniu faktury, adwokat zobowiązany jest do 

opłacenia podatku VAT – niezależnie od momentu otrzymania wynagrodzenia, który to, 

w przypadku braku wypłaty wynagrodzenia, jest zmuszony pokryć z prywatnych środków, 

tym samym dokonując swoistego kredytowania Skarbu Państwa, co nie powinno mieć 

miejsca. 

Niejednokrotnie postępowania sądowe objęte pomocą prawną świadczoną z urzędu 

są skomplikowane i wieloletnie, a adwokat otrzymuje należne mu wynagrodzenie na 

końcowym etapie po zakończeniu sprawy. Otrzymuję sygnały, że pomimo zakończenia 

postępowania, wypłata wynagrodzenia następuje dopiero po kilku miesiącach od przesłania 

prawidłowo wystawionej faktury, co wiąże się z uzasadnionymi zastrzeżeniami. 

W świetle powyższego uprzejmie proszę o dołożenie starań, aby adwokaci świadczący 

pomoc prawną z urzędu otrzymywali należne im wynagrodzenie bez zbędnej zwłoki.  

 

Z wyrazami szacunku,  

 

adw. Mikołaj Pietrzak 


